
PROTOKOŁ Nr XIII/2011
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 30 grudnia 2011 roku

W sesji udział wzięli:
a) czternastu  radnych Rady Gminy              -  nieobecna: Agnieszka Łomża          
     - spóźniony                                                  P. Pałubicki – 9 10 

b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak
c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik
d) Radca Prawny                                           -  Edyta Zubka
e)  Dyrektor GOK                                            -  Anna Pietrzak
f) Kierownik OPS                                          -   Krystyna Szustak

Porządek obrad:

      1.   Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XII sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gm. Dębnica Kaszubska na lata 2011 - 
2021,
b) zmian w budżecie Gminy na 2011 rok,
c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu,
d) uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2012” oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
na rok 2012”,
e) rozpatrzenia skargi na Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy 
Kaszubskiej,
f) przyjęcia Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Dębnica Kaszubska 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku 
publicznego na lata 2012 – 2014.  

3.Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał –  uwagi do 
   sprawozdania.
4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami:

a) Komisji Kultury i Oświaty
b ) Komisji Rewizyjnej,
c) Komisji Infrastruktury i Budżetu.

      5.  Interpelacje radnych. 
6.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.
7.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
8.   Zamknięcie obrad.  

Przebieg sesji:

1a/
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji Rady Gminy 

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.900 w Sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.
        

b/
 Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś  poinformowała, że przebieg sesji 
zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym.
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Przewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.
Nie wniesiono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

c/ 
Do protokołu nr XII z  sesji Rady Gminy z dnia 30 listopada 2011 r.   uwag nie 

wniesiono.
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących /.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś w związku z nieobecnością na sesji Rady 
Gminy Zastępcy Przewodniczącej Agnieszki Łomży zgodnie z § 33 ust.3 zaproponowała 
wybór Sekretarza obrad. Na Sekretarza zaproponowała radną Elżbietę Fryckowską.
Radna Elżbieta Fryckowska wyraziła zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza.
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad wyborem radnej E. Fryckowskiej na 
Sekretarza obrad.
Wynik głosowania: 13 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący. 

Ad 2

a)
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Sekretarza obrad Elżbietę 

Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej gm. Dębnica Kaszubska na lata 2011 – 2021.
Sekretarz obrad Elżbieta Fryckowska  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 1 do 
protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

b)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Sekretarza obrad Elżbietę 
Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 
rok.
Sekretarz obrad Elżbieta Fryckowska  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 2 do 
protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.
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c)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Sekretarza obrad Elżbietę 
Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Słupskiemu.
Sekretarz obrad Elżbieta Fryckowska  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 3 do 
protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
Radny M. Olech uważa, że przy podejmowaniu takiej uchwały z jej treści winno wynikać na 
jaki cel zostają przeznaczone środki. Powinno być wskazane konkretne zadanie.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zauważyła, że na posiedzeniach komisji Radnym podano 
informację o jaką drogę chodzi.
Radny P. Pałubicki uważa, że przed podjęciem uchwały winna być podpisana umowa na 
prace drogowe. W przypadku tej uchwały środki mają być przeznaczone na remont drogi 
powiatowej w Gałęzowie.
Radny M. Olech prosi by w przyszłości w uchwale konkretnie wskazywano cel przekazania 
środków.
Radca Prawny uważa, że uchwała może być uszczegółowiona o konkretny cel, na który 
przekazywane są środki.
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że w następnych uchwałach będzie się 
stosować taki zapis.
Radny K. Żukowski uważa, że jest to ważne, gdyż daje Radzie większe możliwości 
kontrolne. Nie chce, by dochodziło do takich sytuacji jak w tym roku. Przyznano środki na 
remont drogi do Podwilczyna, a zrobiono prezent Nadleśnictwu, gdyż położono nawierzchnię 
asfaltową tylko na moście przy tej siedzibie. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś stwierdziła, że Wójt obiecał, że tylko ta droga w roku 
przyszłym będzie realizowana wspólnie z powiatem.
Wójt zauważył, że środki w tym roku zostały wykorzystane zgodnie z przeznaczeniem. Jest 
to droga na Podwilczyn. Nadleśniczy motywował taką decyzję poprawą warunków pracy, 
gdyż pojazdy jeżdżące brukiem bardzo hałasowały. Zarządca wywiązał się z umowy. 
Radny P. Pałubicki poinformował, że Wójt już dokonał wstępnych negocjacji z zarządcą 
i wyznaczony jest odcinek do wykonania prac.
Wójt poinformował, że jeżeli w drodze przetargu osiągnie się oszczędności, to one także 
zostaną wykorzystane na zwiększenie zakresu prac na tej drodze.
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem, co się stanie, jeżeli na dzisiejszej sesji nie 
podejmiemy tej uchwały?
Przewodnicząca Rady J. Karaś uważa, że nie ma takiej przesłanki. Jednocześnie podkreśla, 
że w przyszłości takie uchwały mają być doprecyzowane o numer drogi i długość odcinka, na 
jakim ma być przeprowadzany remont.    
 Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /12 za, 0 przeciw, 
2 wstrzymujące/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

d)
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Sekretarza obrad Elżbietę 

Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2012”  oraz Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012”.
Sekretarz obrad Elżbieta Fryckowska  odczytała projekt uchwały / załącznik Nr 4 do 
protokołu/.
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Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.

e)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Sekretarza obrad Elżbietę 
Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Kierownika 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej.
Sekretarz obrad Elżbieta Fryckowska  odczytała projekt uchwały / załącznik Nr 5 do 
protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Pawła Pałubickiego o szczegółowe uzasadnienie do tej uchwały.
Przewodniczący Komisji P. Pałubicki poinformował, że Komisja badaniem skargi zajęła się na 
posiedzeniu, które odbyło się 15 grudnia. Zapoznał z treścią protokołu z tego posiedzenia ( 
dostępny w biurze rady oraz na stronie bip urzędu). Podziękował radnej E. Fryckowskiej za 
pomoc w kontakcie z panią Agnieszką Dul.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem, na czym zdaniem komisji ma 
polegać udzielanie wsparcia psychicznego podopiecznej?
Radny P. Pałubicki sądzi, że Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej winien od czasu do 
czasu spotkać się z tą podopieczną.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem do pani Kierownik, czy chce coś 
dodać w omawianej sprawie?
Pani K. Szustak poinformowała, że zmieniła pracownika środowiskowego , który odpowiadał 
za to środowisko.
Wójt zauważył, że tego tematu nie można było rozpatrzyć urzędowo. Trudno wyważyć 
wszystkie za i przeciw. Uważa, że Komisja w sposób taktowny podeszła do tego tematu.
Radna E. Fryckowska zauważyła, że skarżąca od dłuższego czasu miała zastrzeżenia do 
sposobu jej traktowania.  Ostatnie wydarzenia skłoniły ją do napisania skargi, gdyż czara 
goryczy jej zdaniem się przelała.  Sądzi, że wielu podopiecznych także ma zastrzeżenia do 
pracy opiekunek środowiskowych. Prosi, by pani Kierownik OPS zwróciła uwagę swoim 
pracownikom na bardziej ludzkie traktowanie podopiecznych. Wie, że są przepisy, których 
muszą przestrzegać ale uważa, że najważniejsze jest dobro podopiecznego.
Pani K. Szustak zauważyła, że pracownicy OPS bardzo często muszą manewrować by 
wybrać najlepsze rozwiązanie  danej sytuacji. Nie zawsze można manewrować między 
przepisami. Stara się, by pracownicy podchodzili indywidualnie do każdego problemu. 
Nie zgodzi się ze stwierdzeniem, że są bezduszni, ale prosi, by pamiętać, że problemów 
społecznych nam nie ubywa a wręcz przeciwnie, z roku na rok jest ich coraz więcej.  
Radny P. Pałubicki uważa, że mimo wszystko należy odwiedzać podopiecznych chociażby 
z dobrym słowem.  Sądzi także, że pani Pipczyńska za bardzo emocjonalnie podchodzi do 
podopiecznych. Uważa także, że Kierownik OPS winna być bardziej wymagająca wobec 
swoich pracowników. 
 Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /13 za, 0 przeciw, 
1 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.
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f)
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Sekretarza obrad Elżbietę 

Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu 
Współpracy Gminy Dębnica Kaszubska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
działającymi w sferze pożytku publicznego na lata 2012 – 2014.
Sekretarz obrad Elżbieta Fryckowska  odczytała projekt uchwały / załącznik Nr 6 do 
protokołu/.
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji. Na posiedzeniach Komisji Kultury i Oświaty oraz 
Rewizyjnej wypracowano zmiany. Z tymi zmianami nie jest zapoznana Komisja Infrastruktury 
i Budżetu. Na dzisiejszą sesję wypunktowano wszystkie proponowane zmiany. Zostały one 
przekazane radnym. W celu sprawnego przebiegu podejmowania tej uchwały oddaje głos 
pani Sekretarz Gminy.
Sekretarz Gminy poinformowała, że zmiany dotyczą następujących zapisów:
1. W § 1 ust.2 skreśla się zapis: „informację o sposobie tworzenia programu oraz przebiegu 
konsultacji”
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem do Radczyni Prawnej, czy każda 
poprawka musi być oddzielnie głosowana?
Radca Prawny poinformowała, że każda zmiana musi być oddzielnie głosowana.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad zgłoszoną zmianą.
Wynik     głosowania:   12 za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące.
2. W § 4 ust. 7 skreśla się pkt. a, b, c, d, e, w brzmieniu:

a) realizacja Programu „Wychowanie komunikacyjne”,
b) realizacja Programu „Bezpiecznie nad wodą”,
c) realizacja Programu „ Bezpieczny Rowerzysta”,
d) realizacja profilaktycznego programu dot. uzależnień i przemocy w rodzinie „Czysta 

gra”,
e) realizacja projektu poprawy bezpieczeństwa podczas imprez sportowych.

Powyższe motywuje się tym, by nie nazywać programów z imienia, gdyż mogą być inne 
projekty.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad zgłoszoną zmianą.
Wynik     głosowania:   14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
3. W § 5 ust.1, lit f  zmienia się słowo „lokalnego” na „miejscowego”.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad zgłoszoną zmianą.
Wynik     głosowania:   14 za, 0, przeciw, 0 wstrzymujących.
Radna I. Tabaka zwraca się z zapytaniem, czy w § 5 ust. 1 nie należy wykreślić lit h.
Sekretarz Gminy uważa, że należy w lit h zastąpić słowo ‘programie” na „ustawie” .
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad zgłoszoną zmianą.
Wynik     głosowania:     14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
4. W § 7 skreśla się ust. 4 w brzmieniu:
„Szczegółowy sposób konsultowania z radą działalności pożytku publicznego, w przypadku 
jej utworzenia lub organizacjami pozarządowymi projektów aktów prawa miejscowego 
w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji określa Uchwała nr 
XXXIX/232/2005 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 30 grudnia 2005r. w sprawie 
określania zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Dębnica 
Kaszubska”.  
 Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad zgłoszoną zmianą.
Wynik     głosowania:     14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
5. W § 9 w ust. 2 jest: „  W ramach kontroli upoważniony pracownik Urzędu Gminy może 
badać dokumenty i inne nośniki informacji”,
Powinno być: „W ramach kontroli upoważniona przez Wójta Gminy osoba może badać 
dokumenty i inne nośniki informacji”.
Ust.3 § 9 otrzymuje brzmienie „kontrola może być przeprowadzona zarówno w siedzibach 
jednostek, którym w ramach konkursu czy też trybu małych zleceń wskazano realizację 
zadania, jak i w miejscach realizacji zadania”
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W ust. 4 § 9 zwrot „Urząd Gminy” zastępuje się zwrotem „Wójt Gminy”
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem o przesłanki tych zmian?
Radna I. Tabaka wyjaśniła, że Wójt ogłasza konkursy. Przy tak sformułowanym zapisie Wójt 
kontrolę może zlecić osobie z zewnątrz, daje to większy katalog osób.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad zgłoszonymi zmianami.
Wynik     głosowania:     14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
6. Proponuje się skreślić cały § 10, gdyż dotyczy on procesów, a uchwała stanowi gotowy 
produkt.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad zgłoszoną zmianą.
Wynik     głosowania:     14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących
7. Proponuje się  w § 11 skreślić ust. 2, 5, 6 i 9 w brzmieniu:
„2. w skład komisji wchodzą:

a) przedstawiciele organu wykonawczego,
b) reprezentant organizacji pozarządowych”.

„5. Wykonuje stosowne prace nad projektem i ostateczną wersją programu współpracy”,
„6. W trybie konkursowym, a także w przypadku wpłynięcia wniosków w trybie małych zleceń 
dokonuje ich oceny i kwalifikacji”,
„9. Podstawowym kryterium  decydującym o udzieleniu przez gminę wsparcia dla organizacji 
jest działalność na rzecz Gminy Dębnica Kaszubska i jej mieszkańców.
W ustępie 7 litera a, e i f wykreśla się słowo „pozarządową” i otrzymują brzmienie:
„a) ocenia możliwości realizacji zadania przez organizację”,
„e) uwzględnia planowany przez organizację udział środków własnych lub środków 
pochodzących z innych źródeł na realizację zadania publicznego”,
„f) uwzględnia planowany przez organizację wkład rzeczowy, osobowy, w tym świadczenia 
wolontariuszy i pracę społeczną członków”.
W § 11 ustęp 8 jest „8. O środki w ramach współpracy mogą ubiegać się wyłącznie 
organizacje prowadzące działalność dla mieszkańców Gminy Dębnica Kaszubska, które 
zaspakajają ich ważne potrzeby”
Powinno być: „8. O środki w ramach współpracy mogą ubiegać się wyłącznie organizacje 
prowadzące działalność na rzecz Gminy Dębnica Kaszubska i jej mieszkańców”.
W  § 11 ust. 10 skreśla się „BIP” i proponuje się brzmienie:
„10. Ogłoszenia o konkursach zgodnie z ustawą zamieszczane będą na: tablicy ogłoszeń 
i stronie internetowej Gminy Dębnica Kaszubska”.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad zgłoszonymi zmianami.
Wynik     głosowania:     14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Radna I. Tabaka zwróciła uwagę, że w obecnym kształcie uchwała nie zawiera zasad 
ogłaszania konkursu.
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że zasady określone są w ustawie, a uchwała nie może powielać 
ustawy.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni chcą wnieść jeszcze 
inne uwagi do omawianego projektu uchwały?
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /10 za, 0 przeciw, 
4 wstrzymujące/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.

Ad 3

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Wójta Gminy 
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 01 grudnia  2011 r. do 
29 grudnia  2011 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 7 do protokołu/.  
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Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła o złożenie sprawozdania 
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 26.10 2011 r. do 29.11.2011 r. przedstawiła 
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 8 do protokołu/.

Przewodnicząca Rady J. Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem o zakres prac i wartość II etapu rozbudowy 
stadionu w Dębnicy Kaszubskiej? Prosi także o informacje dotyczące planowanego 
programu na Niepoględzie, w tym skąd będą pochodziły środki –  wkład własny na jego 
realizację? Prosi także o informację, czego dotyczyły  zmiany wprowadzone zarządzeniem 
Wójta w arkuszu organizacji gimnazjum na lata 2011/2012?
Wójt poinformował, że w ramach II etapu prac na stadionie w Dębnicy Kaszubskiej mają być 
wykonane między innymi takie prace jak: budowa piłkochwytów, wysokie ogrodzenie, 
parking, prace na płytach boisk, maszty, prace pielęgnacyjne –  wykończeniowe. 
Zakończenie tych prac planowane jest na 15 lipca 2012 roku. Odnośnie zmian 
wprowadzonych w zarządzeniu prosi o kontakt po sesji, gdyż nie pamięta.
Odnośnie Niepoględzia poinformował, że program ma być realizowany ze środków Grupy 
Rybackiej w ramach złożonego programu. W ramach tego programu ma tam powstać 
muzeum regionalne, świetlico-szatnio-remiza, boisko sportowe. Środki na wkład własny na 
realizację tego zadania mają pochodzić z Agencji Nieruchomości Rolnych. Ma obiecane 
środki na ten cel, jednak do czasu ich otrzymania nie jest ich pewny. Obecnie w związku 
z dużymi oszczędnościami w całej gospodarce, do chwili gdy nie wpłyną na nasze konto, 
będzie miał obawy na ich pozyskanie. Nadmienił, że na każdym etapie można zrezygnować 
z realizacji tego zadania. Jednak będzie robił wszystko, by te środki pozyskać z ANR.
Radny P. Pałubicki zauważył, że jest zaskoczony różnicą na realizację tego programu, gdyż 
z jego wiedzy wynikało, że dofinansowanie miało być w wysokości 85% wartości zadania, 
a z przedstawionej informacji wynika, że będzie to 69%. 
Wójt poinformował, że zapewnionych mamy 857 tys. zł i jest to kwota stała. W budżecie 
mamy zapisaną różnicę. Ma nadzieję, że wartość zadania spadnie po przeprowadzeniu 
przetargu.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy umowa podpisana z PGK Słupsk dotyczy 
wywozu nieczystości stałych z terenu gminy, które zbierane są w pojemniki w ramach ich 
segregacji?
Wójt poinformował, że tak i w ramach przetargu PGK złożyło korzystniejszą ofertę i będzie 
realizowało to zadanie.
Radny P. Pałubicki zwrócił się także z pytaniem, czy z tego wynika, że od 2012 roku nie 
wchodzimy w nowy system tzw. „Ustawy śmieciowej”?
Wójt poinformował, że wchodzimy.
Radny P. Pałubicki w sprawie przetargu na budowę sieci wodociągowej na odcinku Maleniec 
–  Gogolewo cieszy się, że spadła wartość prac, jednak niepokój wzbudza fakt, że po raz 
kolejny przetarg wygrywa firma zewnętrzna, a nie ZGK.  Ta spółka została powołana właśnie 
w celu świadczenia tańszych usług na rzecz gminy niż oferenci zewnętrzni. Prosi także 
o informacje, jakie będą oszczędności z tytułu ogłoszenia wspólnego przetargu na dostawę 
materiałów  biurowych i środki czystości dla wszystkich jednostek organizacyjnych gminy? 
Prosi także o informacje dotyczące inwestycji związanych z pozyskiwaniem gazu łupkowego 
na terenach naszej gminy –  na jakie środki finansowe może liczyć gmina w przypadku 
wykrycia opłacalnych do wydobycia złóż, czy nasi mieszkańcy mogą liczyć na zatrudnienie, 
jak rozwiązuje się problemy z naprawą dróg po wykonanych badaniach oraz co 
z odszkodowaniami za zniszczone uprawy?
Wójt poinformował, że prace poszukiwawcze w zakresie pokładów złóż gazu łupkowego na 
terenie naszej gminy wykonuje przedsiębiorstwo „Geofizyka” z Gdańska. Po wykonaniu prac 
są zobowiązani do naprawy uszkodzonych dróg oraz wypłaty odszkodowań za zniszczone 
uprawy rolne. U nas z uwagi na specyfikę terenu –  położenie w otulinie Parku 
Krajobrazowego –  prace będą prowadzone po prawej stronie drogi na odcinku Słupsk –  
- Budowo. To przedsięwzięcie, tak jak wiele w naszym kraju, budzi różne reakcje. Część 
gmin czeka na inwestycje w tym zakresie, a część jest przeciwna. Trudno na chwilę obecną 
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mówić o korzyściach samorządów, wszystko zależy od zasobności złóż i okresu ich 
eksploatacji. Trudno także przewidzieć, jakie będzie stanowisko Rządu w tej sprawie w 
przypadku oporu społeczeństwa.        
Odnośnie różnic cenowych na zakup materiałów biurowych i środków czystości to na tę 
chwilę nie może nić powiedzieć, gdyż wszystkie prace są na etapie ogłoszenia przetargu. 
O wynikach będzie można mówić dopiero po jakimś okresie realizacji zamówień.
Radny I. Ziółkowski zwrócił się z zapytaniem, do kogo należy droga do Budówka?
Wójt poinformował, że właścicielem jest Nadleśnictwo.

Ad 4

   Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, 

że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 2 posiedzeniach. I tak: 1 wyjazdowe, 
na którym przeprowadzono wizytację pozostałych świetlic podlegających pod GOK 
w Dębnicy Kaszubskiej oraz analizowano funkcjonowanie bibliotek. Sprawozdanie z oceną 
funkcjonowania świetlic i bibliotek zostanie przedstawione Radzie po wizytacji świetlic 
niepodległych pod GOK. Jednak już na tym etapie zwracają uwagę na pilną wymianę pieca 
CO w świetlicy w Podolu Małym, gdyż obecnie tam funkcjonujący piec stwarza zagrożenie. 
Przy temperaturze 700 otwierają się same drzwiczki, które obecnie podpierane są szuflą. 
Na kolejnym posiedzeniu opiniowano materiały na dzisiejszą sesję Rady Gminy.   
 
b/

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, 
że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech posiedzeniach we własnym 
gronie. Na pierwszym zajmowano się rozpatrzeniem skargi na Kierownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej. To zagadnienie zostało szczegółowo omówione przy 
podejmowanej uchwale. Na następnym posiedzeniu opracowano protokoł z kontroli 
przeprowadzonej w szkołach podstawowych gminy Dębnica Kaszubska. Z protokołem 
zapozna radnych na dzisiejszej sesji. Kolejne posiedzenie poświęcone było opiniowaniu 
materiałów na dzisiejszą sesję.
Przewodniczący Komisji Paweł Pałubicki zwrócił się z zapytaniem do Radczyni Prawnej, czy 
komisja może sporządzić jeden protokoł z kontroli trzech jednostek?
Radczyni Prawna poinformowała, że Statut nie przewiduje takiej możliwości. Z kontroli 
każdej jednostki powinien być sporządzony oddzielny protokoł, z treścią którego winien 
zapoznać się kierownik kontrolowanej jednostki i go podpisać. Kierownik kontrolowanej 
jednostki ma prawo do wniesienia uwag do protokołu.
Przewodniczący Komisji zauważył, że członkowie komisji uważali, że skoro kontrola miała na 
celu porównanie wydatków w szkołach, to wystarczy jeden wspólny protokoł i traktowali tę 
kontrolę jako ciągłość.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła uwagę Przewodniczącemu Komisji na 
niewłaściwe podejście do przeprowadzanych kontroli. Prosi, by z każdej kontroli zgodnie 
z postanowieniami Statutu, był sporządzany odrębny protokoł.  
Radczyni Prawna poinformowała, że ten sporządzony protokoł można traktować jako 
protokoł porównawczy – dodatkowy protokoł, który nie podlega uzgodnieniom z kierownikami 
kontrolowanych jednostek.
Radna E. Fryckowska zwróciła uwagę na fakt, że dyrektor każdej szkoły ma dokumentację 
kontrolną dotyczącą jego placówki, nie może mieć w swoich aktach dokumentacji kontrolnej 
z innych placówek.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Pałubicki zapoznał Radnych z protokołem 
podsumowującym wyniki kontroli w szkołach podstawowych.
Przewodnicząca Rady J. Karaś otworzyła dyskusję nad protokołem.
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Radna E. Fryckowska zauważyła, że zaproponowane rozwiązanie z przesunięciem godzin 
pracy sprzątaczek jest trafne, ale, czy na takie rozwiązanie pozwalają przepisy prawa?
Więcej uwag nie wniesiono.

   c/
 Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, 
że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech  posiedzeniach we własnym 
gronie. Na pierwszym posiedzeniu zajmowano się możliwością dostępu wszystkich 
mieszkańców gminy do internetu szerokopasmowego. Na następnym posiedzeniu 
podsumowano działalność komisji w roku bieżącym oraz ustalono plan pracy na rok 2012. 
Na ostatnim posiedzeniu opiniowano materiały na dzisiejszą sesję Rady Gminy. 

Ad 5

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Radni nie wnieśli interpelacji.
      
Ad 6 – 7

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków 
i zapytań.
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, czy ogłoszony przetarg na dostawę materiałów 
biurowych będzie także dotyczył wydatków ponoszonych przez jednostki organizacyjne na 
realizowane programy zewnętrzne?
Wójt poinformował, że nie.
Daniel Worona –  Naczelnik OSP Dębnica Kaszubska zwrócił się z zapytaniem, jakie plany 
ma Rada Gminy w zakresie wymiany taboru samochodowego w miejscowej jednostce OSP 
w latach 2012 - 2013? Samochody, którymi dysponuje ta jednostka ,są bardzo stare: 14- 30 
lat i wymagają wielu nakładów finansowych w celu utrzymania ich w sprawności bojowej.
Wójt przypomniał, że gmina wspólnie ze Starostwem i innymi gminami z powiatu słupskiego 
startowała w projekcie na zakup samochodów pożarniczych klasy średniej. Projekt nie 
uzyskał pozytywnej opinii Marszałka Województwa Pomorskiego. Samochody w ramach tego 
projektu trafiły do jednostek Państwowej Straży Pożarnej na zabezpieczenie EURO 2012. 
Był to produkt markowy i było nam przykro, że ten projekt przepadł. W budżecie mieliśmy 
zarezerwowane środki na ten cel. Na dzień dzisiejszy nie ma propozycji programowej na taki 
cel. Możemy tylko ubiegać się z Urzędu Marszałkowskiego o wsparcie finansowe. Takiego 
zakupu możemy dokonać za własne środki budżetowe. Takich środków na dzień dzisiejszy 
nie mamy. Stan techniczny pojazdów jest nam znany, wiemy że tabor samochodowy jest 
wyeksploatowany. W oparciu o Wieloletnią Prognozę Finansową obecnie nie możemy 
zapewnić własnych środków na realizację takiego zadania. Jeżeli pojawi się możliwość 
wejścia w program na zakup pojazdu, to będziemy szukać możliwości sfinansowania takiego 
zakupu. 
D. Worona zwrócił uwagę na fakt, że na takie cele można uzyskać także dofinansowanie 
z Zarządu Głównego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych oraz Komendy Głównej.
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że temat jest znany, ale nie możemy teraz 
powiedzieć, że damy środki, gdyż ich nie posiadamy. Temat będzie rozpatrywany.
Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, czy  dokonano już rozliczenia i odbioru 
technicznego solarów na szkole, gdyż konserwatorzy zwracają uwagi na wiele 
niedociągnięć?
Wójt zauważył, ze głównym powodem różnych utrudnień jest brak rozprowadzenia 
w obiektach szkoły. Szkoła nie była przygotowana do takiej inwestycji. Inwestycja została 
ukończona przez inwestora, nikt nie zgłaszał żadnych zastrzeżeń, te uwagi, które  słyszy, są 
pierwszymi.
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Radna E. Fryckowska poinformowała, że ma te wszystkie uwagi spisane i przekaże je 
Wójtowi.
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że do biura rady (do wiadomości) wpłynęło 
pismo państwa Teresy i Andrzeja Młyńskich z Budowa w sprawie przejęcia do zasobów 
mienia komunalnego Gminy mieszkania, którego są najemcami, stanowiącego własność 
Nadleśnictwa Łupawa. Zapoznała z treścią pisma (załącznik Nr 9 do protokołu).
Wójt poinformował, że Nadleśnictwa przekazują do naszego zasobu mienie. Bez woli Rady 
nie może wystąpić o przejęcie tego mieszkania. Sądzi, że lokatorzy w przyszłości będą 
chcieli wykupić to mieszkanie. Sądzą, że od Gminy kupią je taniej niż od Nadleśnictwa, gdyż 
Nadleśnictwo nie ma bonifikat. Na obecną chwilę nie potrafi także powiedzieć, czy 
Nadleśnictwo jest zainteresowane przekazaniem tego mieszkania do Gminy.
Radni Rady Gminy upoważnili Wójta do wystąpienia do Nadleśnictwa Łupawa z zapytaniem, 
czy istnieje szansa przekazania tego mieszkania do naszego zasobu mienia komunalnego. 
Jeżeli tak, to na jakich zasadach.
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że do biura rady wpłynęło także pismo pana 
Krzysztofa Mackiewicza z Dobrej w sprawie zakupu mienia gminnego –  działki 415 obręb 
Gogolewo. Przewodnicząca Rady J. Karaś zapoznała z treścią tego pisma (załącznik Nr 10 
do protokołu).
Wójt poinformował, że wydzielono na tym terenie maksymalną ilość działek letniskowych. 
Zdaniem urbanistów więcej nie można. Pozostała część, z uwagi na istniejące tam 
stanowiska archeologiczne, nie uzyska zgody na takie zagospodarowanie. Są to tereny 
przeznaczone do produkcji rolnej.
Radni Rady Gminy wyrażają zgodę na sprzedaż gruntów, jednak w drodze przetargu 
nieograniczonego. Uważają, że można uzyskać lepszą cenę.
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że do biura rady wpłynęło pismo pani 
Dyrektor GOK w sprawie wysokości dotacji na działalność GOK w 2012 roku. 
Poinformowała, że pismo będzie rozpatrywane przy omawianiu projektu budżetu na 2012 
rok. 

Ad 8
  

Jadwiga Karaś Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 1230 dokonała zamknięcia 
obrad XIII sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 

Protokołowała:
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                          Przewodnicząca
                                                                                                                     Rady Gminy
                                                                                                                  /-/Jadwiga Karaś 
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